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 گروه ورزشی - برای رسیدن به موفقیت فاکتورهای 
زیادی لازم است اما یکی از این فاکتورها، داشتن ثبات 
است. در صورت داشتن ثبات شما می توانید برنامه های 
بلند مدت خود را پیاده کنید و درصد رسیدنتان به هدف 
نهایی چند برابر افزایش پیدا می کند. در ســوی مقابل 
تغییرات متعدد شــاید در مواردی خاص نتایج کوتاه 
مدت برایتان به ارمغان بیاورد اما نمی تواند در بلند مدت 

عایده ای داشته باشد.
در ابتدای ســال ۱۴۰۰ هستیم. در حدود نیمی از سال 
لیگ برتری فوتبال ایران به دلیل شیوع ویروس کرونا و 
تعطیلی بین ۲ فصل، تعطیل بود اما بازهم در همین مدت 
زمان باقیمانده نه چندان زیاد شاهد تغییرات بسیار زیاد در 
تیم های لیگ برتری بودیم. ۳۴ سرمربی توسط تیم های 
مختلف در این سال برای ۱۶ تیم کنونی لیگ برتر گمارده 
شدند و تنها چهار تیم بودند که توانستند از ابتدا تا انتهای 
سال ۱۳۹۹ سرمربی یکسانی داشته باشند و دست به تغییرِ 
آن نزنند. البته اعدادی که گفته شد ممکن است با توجه به 
سابقه نه چندان درخشان مدیران لیگ برتری، دستخوش 
تغییرات شود و بازهم مربی دیگری از کار برکنار شود و 

جای خود را به یکی از هم صنف های خود بدهد.
چهار تیمی که سرمربی خود را تغییر ندادند

چهار تیم پرسپولیس، فولاد خوزستان، مس رفسنجان و 
سایپا تیم هایی هستند که یک سرمربی واحد در تمام سال 
۹۹ داشتند. سرخپوشان تهرانی با یحیی گل محمدی در 

بهترین شرایط هستند. قهرمان لیگ نوزدهم شدند و به 
فینال لیگ قهرمانان آسیا صعود کردند. فولاد با هدایت 
جواد نکونام به سهمیه آسیایی رسید و مانند لیگ نوزدهم 
در لیگ بیســتم هم جزو مدعیان قهرمانی به حســاب 
می آید. مس رفســنجان با سرمربیگری محمد ربیعی 
موفق شــد برای اولین بار لیگ برتری شود و حالا یکی 
از شگفتی سازان لیگ بیستم است و با این روند می تواند 
جایگاهی آبرومند در پایان فصل داشته باشد. در نهایت 
به سایپا می رسیم. تیمی که به سرمایه داخلی اش ابراهیم 
صادقی اعتماد کرده اســت. خودروسازان جوانگرایی 
مشــخصی را از ابتدای لیگ نوزدهــم آغاز کرده اند و 
همچنان به هدف خود مومن باقی مانده اند. همین مساله 
باعث شد تا تیم صادقی فصل قبل به سختی در لیگ بماند 
و در این فصل نیز جایگاه نارنجی پوشان در پایین جدول 
است؛ البته آنها با منطقه سقوط هفت امتیاز فاصله دارند.

ماشین سازی، نتیجه تغییرات متعددش را می بیند
به جز چهار تیمی که به آن اشاره شد ۱۲ تیم دیگر حداقل 
۲ سرمربی و حداکثر ۶ ســرمربی در سال ۱۳۹۹ روی 
نیمکت خود داشته اند. باشگاه ماشین سازی تبریز از این 
حیث رکورد دار است؛ تیمی که حالا با ۹ امتیاز قعرنشین 
است و مدعی اصلی سقوط. سبزقبایان فصل قبل هم به 
سختی در لیگ ماندنی شدند. آنها در این سال احد شیخ 
لاری، رضا مهاجری، هومن افاضلی، وحید بیاتلو، سعید 
اخباری و مهدی پاشازاده را به عنوان سرمربی در اختیار 

داشــته اند و جایگاه کنونی شان، نتیجه تغییرات بیش از 
حدشان تا به اینجا بوده است.

استقلال و تراکتور، چوبِ بی ثباتی را می خورند
شــهرخودروی مشهد، تراکتور تبریز و استقلال تهران 
تیم هایی هستند که چهار سرمربی در سال ۱۳۹۹ داشتند 
)اســتقلال ۲ بار از فرهاد مجیدی استفاده کرده است(. 
آبی پوشان تهرانی در این سال به هیچ جامی دست پیدا 
نکردند و ۲ عنوان دومی در لیگ و جام حذفی برایشان 
به دســت آمد. آنها در لیگ بیســتم هم با صدر جدول 
فاصله ۶ امتیــازی دارند. فرهاد مجیدی، مجید نامجو 
مطلق، محمود فکری و فرهاد مجیدی کسانی هستند 
که در سال ۹۹ روی نیمکت استقلال به عنوان سرمربی 
نشســته اند. در تبریز هم اوضــاع چندان خوب نبود و 
محمدرضا زنوزی کمافی السابق تغییرات زیادی را در 
کادر فنی به وجود آورد. تبریزی ها شاید در لیگ خوب 
کار نکردند اما در جام حذفی به قهرمان رسیدند. با این 
حال ساکت الهامی، علیرضا منصوریان، مسعود شجاعی 
و رسول خطیبی در سال ۹۹ به عنوان سرمربی در تراکتور 
حضور داشتند. وضعیت کنونی شهرخودرو هم نشات 
گرفته از تغییرات زیاد بوده اســت. مجتبی سرآسیایی، 
استفانو کوزین، سهراب بختیاری زاده و مهدی رحمتی 
در این سال به عنوان سرمربی در تیم مشهدی عضویت 
داشته اند و حالا شهرخودرو جزو تیم های میانه جدولی 
است؛ تیمی که سال قبل برای اولین بار سهمیه آسیایی 

گرفته بود.
نفت مسجدسلیمان، نســاجی مازندران و ذوب آهن 
اصفهان تیم هایی هستند که سه سرمربی در سال ۱۳۹۹ 
روی نیمکت خود دیده اند. سپاهان اصفهان، آلومینیوم 
اراک، صنعت نفت آبادان، گل گهر ســیرجان و پیکان 
تهران هم تیم هایی هســتند که تنها ۲ سرمربی در سال 
جاری برای تیم هایشان داشته اند. در بین این تیم هایی که 
به آن ها اشاره شد سپاهان، آلومینیوم، صنعت نفت و تا 
حدی گل گهر عملکرد مثبتی داشتند. البته نتیجه تغییرات 

تیمی مثل آلومینیوم را باید چند هفته دیگر بررسی کرد.
در ادامه نگاهی به سرمربیان ۱۶ تیم لیگ بیستم خواهیم 

انداخت:
پرسپولیس: یحیی گل محمدی

سپاهان: امیر قلعه نویی و محرم نویدکیا
اســتقلال: فرهاد مجیدی، مجید نامجو مطلق، محمود 

فکری و فرهاد مجیدی
فولاد: جواد نکونام

آلومینیوم: رسول خطیبی، محمود خرمزی
تراکتور: ســاکت الهامی، علیرضا منصوریان، مسعود 

شجاعی و رسول خطیبی
صنعت نفت: بهنام سراج و سیروس پورموسوی

مس رفسنجان: محمد ربیعی
گل گهر سیرجان: مجید جلالی و امیر قلعه نویی

پیکان: عبدالله ویسی و مهدی تارتار
نفت مسجدســلیمان: مهدی تارتار، مجتبی حسینی و 

داریوش یزدی

شهرخودرو: مجتبی سرآسیابی، استفانو کوزین، سهراب 
بختیاری زاده و مهدی رحمتی

سایپا: ابراهیم صادقی
ذوب آهــن: لوکا بوناچیچ، رحمــان رضایی، مجتبی 

حسینی
نساجی: محمود فکری، وحید فاضلی، مجید جلالی

ماشین ســازی تبریز: احد شیخ لاری، رضا مهاجری، 
هومن افاضلی، وحید بیاتلو، ســعید اخباری و مهدی 

پاشازاده
به امید روزی که مدیران لیگ برتری متوجه شوند با دادن 
ثبات به تیم هایشان می توانند بهتر نتیجه بگیرند و آرامش 
قابل توجهی را به کادر فنی خود تزریق کنند تا آنها بتوانند 

برنامه های خود را پیاده کنند.

  ۱۲ تیم از ۱۶ تیم لیگ برتری حداقل یک بار ســرمربی خود را در ســال ۱۳۹۹ تغییر دادند و تنها چهار تیم با یک ســرمربی، ســال را 
شروع و تمام کردند.

۹۹،سالبیثباتیِلیگبرتریها
فقط چهار تیم سرمربی خود را عوض نکردند؛
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گروه ورزشــي - تیم فوتبال بانوان شــهرداری بندرعباس برای نخستین بار در لیگ دسته اول فوتبال 
باشگاه های کشور شرکت می کند. 

تیم فوتبال بانوان شهرداری بندرعباس از هشتم فروردین ماه به طور رسمی تمرینات خود را زیرنظر »کلثوم 
دارا« سرمربی این تیم در مجموعه ورزشی شهدای دوراهی ایسینی آغاز کرده تا در مسابقه های لیگ دسته 

اول که از هفدهم فروردین ۱۴۰۰  آغاز می شود، شرکت نماید.
 »هاجر ســلطانی« به عنوان سرپرســت، »زهرا مرادی« به عنوان مدیر اجرایی و »سحر ستاری« را به عنوان 

پزشک تیم نیز معرفی شده اند.
مســابقه های لیگ دسته اول فوتبال باشــگاه های کشور در چهار گروه برگزار خواهد شد و تیم شهرداری 

بندرعباس میزبان گروه چهارم این مسابقه ها می باشد.
ســازمان فرهنگی ورزشی شــهرداری بندرعباس با هدف حمایت از ورزش بانوان برای نخستین بار، تیم 

فوتبال بانوان شهرداری را راه اندازی کرده است.
بانوان شهرداری بندرعباس در گروه چهارم با تیم های شاهین کرمان، ملی پوشان شهر کرد، جندی شاپور 

دزفول و ایران مال تهران هم گروه است. 
در گروه اول این مسابقه ها تیم های آرش کرمانشاه، شهریار کرمانشاه، ستاره سنندج، صبا مهر تبریز و بادرود 
تهران، گروه دوم تیم های سپیدار مازندران، پیشتازان اردلان، نماینده گلستان و تام اصفهان و در گروه سوم 
تیم های شــاهین تربت حیدریه، ســایپا مشهد، سرخپوشان اترک، کیان نیشابور و آذرخش شهریار با هم به 

رقابت می پردازند.

تیمفوتبال
بانوانشهرداری

بندرعباس
باکلثومدارادر
لیگیککشور
شرکتمیکند

اسکوچیچ: 

دیگردربارهمیزبانیبحرینصحبت
نکنیم؛۱۰۰درصدصعودمیکنیم

گروه ورزشي -  سرمربی تیم ملی فوتبال ایران 
گفت: اصلا صحبت شانس نیست و ۱۰۰درصد باید 
صعــود کنیم و این کار را می کنیم. بازیکنان تیم ملی 

ایران توانایی انجام این کار را دارند. 
دراگان اســکوچیچ پس از پیروزی سه بر صفر برابر 
سوریه در دیداری دوستانه اظهار داشت:  ما پیامی به 
همه بازیکنان فوتبال دادیم که دیده می شوند تا همه 
بدانند برای دعوت به تیم ملی، شانس دارند. درباره 
بازی هم باید بگویم که در نیمه اول نکاتی داشــتیم 

که جای پیشرفت دارد.
وی در ادامه افزود: البته در این ۲ ماه پیش رو فرصتی 
هست که روی برخی نقاط ضعف کار کنیم. از نیمه 

دوم بازی هم زیاد راضی نبودم.
سرمربی تیم ملی همچنین درباره میزبانی بحرین در 
رقابت های انتخابی جام جهانی ۲۰۲۲ خاطرنشــان 
کرد: این تصمیم از قبل گرفته شده بود. بهتر است که 
الان درباره این موضوع صحبت نکنیم و خودمان را 
آماده این مسابقات کنیم. بازی ها هر جایی که برگزار 
شود ما باید آماده تحویل یک تیم خیلی خوب باشیم.

وی در پاسخ به این سوال که تیم ملی چقدر شانس 
برای صعود به دور نهایی انتخابی جام جهانی دارد، 
گفت: اصلا صحبت شانس نیست و ۱۰۰درصد باید 
صعــود کنیم و این کار را می کنیم. بازیکنان تیم ملی 

ایران توانایی انجام این کار را دارند.
اســکوچیچ در ادامه اذعان داشت: برای تهیه لیست 

بازیکنان خیلی مشکل داشتیم. به خاطر محدودیت 
کرونایی بازیکنانی مثل علیرضا جهانبخش، سامان 
قدوس و امیر عابدزاده از اروپا نمی توانستند بیایند. 
مصدومیت بازیکنانی چون صادق محرمی و مرتضی 
پورعلــی گنجی یا کرونای کاوه رضایی و بازیکنان 
استقلال هم لیست ما را تغییر داد. روی این بازیکنان 
حســاب ویژه ای داریم و قطعا از آن ها استفاده می 

کنیم.
وی در ادامــه تصریــح کرد: تیم خوبــی داریم. به 
بازیکنانــم اعتماد و ایمان دارم. بازیکنان باید آنطور 
که من انتظار دارم بازی کنند. حتی می توانم با قطعیت 
بگویم بازیکنانم را از خودشان بهتر می شناسم. باید 
به من حق بدهید قبلا یک ســری تصمیمات گرفته 
نشده اســت. برای من کیفیت و انسجام تیمی مهم 
اســت. بازیکنانی را انتخــاب می کنم که از نظر من 
بهتر از بقیه هستند. دوست دارم بازیکنان جوانی که 

دعوت شدند، جو اردو را بگیرند.
اسکوچیچ درباره اردوی کیش در خردادماه گفت: ما 
سطح استاندارد را در نظر داریم که زمین تمرین مان 
کیفیت لازم را داشته باشد. اگر نتوانیم زمین با کیفیتی 
در سطح تیم ملی پیدا کنیم نمی توانیم موفق باشیم. 
دلیل انتخاب کیش خیلی واضح است. آب و هوای 
آن به بحرین نزدیک اســت اما قبل از رفتن به آنجا، 

شرایط را بررسی می کنیم.
وی درباره عدم برگزاری اردوهای داخلی برای تیم 

ملی ایران مثل زمان کارلوس کی روش خاطرنشــان 
کرد: خداراشــکر که در زمان کی روش کرونا وجود 
نداشــت. وظیفه مربیگــری به تیم ملــی محدود 
نمی شــود. مربیان تیم ها باید بازیکنان را آماه کنند. 
اگر از قرنطینه تیم ها پنج روز بگذرد، بازیکنان نمی 
توانند به ما اضافه شــوند. این قانون اســت و دست 
من نیســت. نمی توانیم حجم تمرین و آماده سازی 

را بیشتر کنیم. نگران نباشید. ما کارمان را می دانیم.
اســکوچیچ در پایان درباره شــایعه عصبانیتش در 
تمریــن تیم ملی از خبرنــگاران گفت: فکر می کنم 
ســوء تفاهمی در تمرین اتفاق افتاد. من نه از شــما 
ناراحتم و نه از رئیس فدراسیون. ما تمرینات تاکتیکی 
می کردیم و نمی توانستیم اجازه پخش عکس و فیلم 
بدهیــم. هر زمان تمرین تاکتیکی نبود، حتما شــما 
رسانه ها می توانید بیایید. امیدوارم بدون عصبانیت 

از ما حمایت کنید.

گروه ورزشي -  ملی پوش فوتبال زنان گفت: در 
سال گذشته همه چیز تغییر کرد و حتی شیوه برگزاری 
لیگ متفاوت بود. به نظرم سال ۹۹ بدترین سال فوتبال 

زنان بود. 
سمیه خرمی اظهار داشت: سال ۹۹ بدترین سال فوتبال 
زنان به خاطر کرونا بود. شیوه برگزاری بازی ها تغییر کرد 
و هیچ چیزی ســر جای خودش نبود. این سال از نظر 
فوتبالی برای خودم هم راضی کننده نبود. حتی اردو و 

مسابقه ای برای تیم ملی برگزار نشد.
وی افزود: در سال گذشته اتفاق خوشانیدی برایم رخ 

نداد و فعلا هم هیچ برنامه ای ندارم. در لیگ نیز بازی ها 
به صورت رفت و برگشت انجام نشد و تعداد دیدارها 

کم بود.
ملی پوش فوتبال زنان عنوان کرد: استرس کرونا روی 
بازی ها اثر گذاشــت. داوری ها هم خــوب نبود. در 
دیدارهای مهم لیگ، داوران خوبی نداشتیم. پیشنهادم به 
سازمان لیگ این است که مسابقات مانند فوتبال مردان 
برگزار شــود. چطور برای آنان کرونا نیست و برای ما 

هست.
وی تصریح کرد: هر بازیکنی فراز و نشیب خود را دارد و 

نمی شود هر سال هم خانم گل شد. سال گذشته شرایط 
خودم خوب نبود و تمام تلاشم را برای تیمم یعنی همان 
وچان کردستان انجام دادم و هدف کسب نتیجه خوب 

برای تیم بود نه گلزنی.
خرمی با اشاره به اینکه سال جدید را پرقدرت تر از سال 
قبل شــروع می کنم، گفت: سعی می کنم تا خودم را به 
خــودم ثابت کنم و نه به فرد دیگری و از خودم راضی 

باشم.
وی ادامه داد: به دختران فوتبال ایران پیشنهاد می کنم تا 

فقط تمرین کنند تا موفق شوند

سمیه خرمی عضو تیم ملی بانوان ایران:

۹۹سالخوبیبرایفوتبالزناننبود


